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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2011. október 18.-án 
megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 Cselovszki László képviselő 
 Ivánszki Miklósné képviselő 
 Komjáthi Gábor képviselő 
 Kollár András képviselő 
 Kökényné Hipszki Judit képviselő 
 Katymári László képviselő 
 
Tanácskozási joggal jelen van: Várnai Ildikó jegyző 
 Duhonyi József alpolgármester 
 Komjáthi Gáborné Szlovák Kisebbségi Önkormányzat Elnöke 
Meghívottak: Nedeliczki Teréz népművelő-könyvtáros 
 
Hrncsjár Mihályné polgármester köszönti a képviselő-testületi tagokat, az alpolgármestert és a 
jegyzőt. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a képviselő-testületi ülésen 7-fő jelen van, 
így a képviselő-testület határozatképes, és az ülést megnyitja. 
 
Jegyzőkönyv-hitelesítőknek javasolja Kökényné Hipszki Judit és Katymári László, 
képviselőket, akiket a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadott. 
 
Ezek után a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjaira. 
 
 
 

1.) A Máriabesnyő-Mátraverebély-Szentkút zarándokúti  Önkormányzati 
társulás Megállapodásának jóváhagyása 

2.) A Máriabesnyő-Mátraverebély-Szentkút zarándokúti  Önkormányzati 
Társulás Szervezeti és Működési Szabályzatának jóváhagyásáról 

3.)  Döntéshozatal pályázatok benyújtásáról. 
4.)  Egyebek 
- A Polgármesteri Hivatal udvarán lévő telefonközpont épület bérlése 
- 2 fő fizikai dolgozó alkalmazási feltételei 
- Kossuth utcai buszmegállóig történő buszközlekedés 
- Önkormányzati tulajdonú telek bérbeadása 
- Kivonuló szolgálatos riasztórendszer kiépítésére érkezett ajánlat 
megtárgyalása 
- Október 23.-án tartandó megemlékezés megbeszélése. 
 
 

Katymári László: 

Szeretném, ha az „egyebek” napirendi pontok keretében megtárgyalnánk a Veres Pál 
Egyesület részéről megfogalmazott levelünket a Közútkezelő felé. 
Valamint az október 23.-i megemlékezéshez írt beszédem megjelentetésének, vagy 
elmondásának lehetőségét. 
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Hrncsjár Mihályné: 

Amennyiben nincs több javaslat, úgy kérem, fogadjuk el az általam javasolt napirendi 
pontokat, a képviselő Úr által javasolt napirendi pontokkal kiegészítve. 
 
A képviselő-testület a napirendi pontok tárgyalásával 7 igen szavazattal tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül egyetért. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Mielőtt elkezdenénk az ülésünket, átadom a szót Szőrös Dezsőnek, mert szeretne valamint a 
testület előtt elmondani. 
 
Szőrös Dezső: 
Azért jöttem ide, hogy elmondjam, hogy Duhonyi József alpolgármester Úr az alapítványom 
tulajdonában lévő telekre embereket küldött, hogy letakarítsák róla a gazt. Én nem fogom ezt 
kifizetni, és nem is engedtem meg, hogy ott takarítsanak. Amikor elmondtam, hogy le fogom 
bontani, azt a fából készült felvonulási épületet, ami a telken található, akkor Duhonyi József 
azzal fenyegetett, hogy feljelent. 
Az a terület az alapítványé. Amikor beindítottuk a vállalkozást, akkor nekem azt mondta az 
Annuska néni, hogy azt a területet nekünk 70 évre ingyenesen bérbe adja.  
 
Duhonyi József: Nem tudok róla, hogy lenne erről bármiféle megállapodás, de ha Önnek van 
akkor kérjük, hogy mutassa be. 
 
Szőrös Dezső: 

Nekem nincsen megállapodásom, mert minden papír itt van a hivatalban, és nem adják oda. 
Az a terület az enyém.  
 
Kollár András: 

Én már elég régóta vagyok itt, és ismerem az alapítványuk létrehozásának körülményeit is. 
Azóta sem zárult le ebben az ügyben a nyomozás, még mindig keresik az eltűnt milliókat. 
Többek között még a tavalyi év folyamán is tartottak házkutatást a hivatalban, hiszen az 
akkori Cigány Kisebbségi Önkormányzat székhelyének is, a Polgármesteri Hivatal volt 
bejelentve. Ezt most félre téve, én azt tudom mondani, hogy Szőrös Dezső által említett 
megállapodásról én nem hallottam soha Annuskától sem, és nem találkoztam írásban sem 
ilyen irattal. Ha lett volna ilyen, akkor arról nagyon valószínű, hogy tudnom kéne. A terület 
pedig Önkormányzati tulajdon. 
 
Duhonyi József:  

Az a felvonulási épület, már hosszú évek óta, ott áll. Nem tudom, hogy ki építette, de nem is 
érdekel. A terület az önkormányzaté, és nagyon örülök, hogy sikerült végre letakaríttatni. 
Eddig nem is látta Szőrös Dezső a házikót a gaztól. Most is azt mondom, hogy ne akarjon 
hozzányúlni, mert fel fogom jelenteni. A terület az önkormányzaté, így a faház is. Ha a 
magáénak érezte, akkor miért nem tartotta rendben soha? 
 
Szőrös Dezső: 
Felháborító Duhonyi József viselkedése. Már számtalanszor kértem cementet, sódert, fát vagy 
pénzbeli segítséget az önkormányzattól. Mindig elutasítanak. Én egy beteg ember vagyok. 
Határozatot kaptam, hogy kapok 6 mázsa cementet, és azóta sem kaptam semmit. Lekezelően 
bánnak velem. Duhonyi József rasszista megnyilvánulásai pedig ellenem irányulnak. 
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Duhonyi József: 

Ez nem rasszizmus. Egyszerűen már nagyon soknak tartom, hogy Szőrös Dezsővel, és az Ő 
problémáival foglalkoznak a hivatalban, a polgármesterasszony még szabadidejében is, a 
testületi ülésen. Kijelentem, hogy annyi támogatást senki nem kapott még, mint Szőrös 
Dezső. Sódert, cementet, pénzbeli támogatást. Lassan már minden róla szól. Most is lassan 
egy órája ezzel foglalkozunk, pedig a falu dolgaival kellene. 
 
Szőrös Dezső a testületi ülésről távozott 
 
Katymári László: 

Függetlenül attól, hogy jogos, vagy jogtalan Szőrös Dezső panasza, azért Duhonyi József 
alpolgármester Úr nagyobb empátiával kellene, hogy viseltessen egy fogyatékkal élő, nálánál 
idősebb  emberrel.  
1.napirend 

A Máriabesnyő-Mátraverebély-Szentkút zarándokúti Önkormányzati 
társulás Megállapodásának jóváhagyása 

 
Hrncsjár Mihályné 

Erről a témáról már nagyon sokszor beszéltünk. Kollár András képviselő Úr beszámolt a 
részletekről. A terv az, hogy pályázatot nyújtsunk be közösen, az érintett településekkel, az 
úgynevezett „Mária út „ kiépítésére,az ehhez kapcsolódó kiegészítő létesítmények 
megépítésére, kialakítására, és kivitelezésére. 
Úgy gondoltuk, hogy ennek első lépéseként létrehozunk egy Önkormányzati társulást. A 
Társulási Megállapodásban foglaltakat ismerik. Amennyiben van kérdés, vagy hozzászólás, 
azt tegyék meg.  
 
Kollár András: 

Nincs kérdés, az anyagot elolvastuk, javaslom a megállapodás jóváhagyását . 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

117/2011.( 10. 18) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jóváhagyja a határozat 
mellékletét képező Máriabesnyő-Mátraverebély-Szentkút zarándokúti 
Önkormányzatok Társulási Megállapodását. 
Felkéri a polgármestert a megállapodás aláírására és a jegyzőt a megállapodás 
ellenjegyzésére. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
2.napirend 

Önkormányzati Társulás Szervezeti és Működési Szabályzatának A 
Máriabesnyő-Mátraverebély-Szentkút zarándokúti jóváhagyásáról 

 
Várnai Ildikó: 
A Társulás működésére vonatkozó szabályokat tartalmazza. Kiegészítésem nincs. A tervezet 
írásos szövegét mindannyian olvasták. 
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A képviselő-testület 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

118/2011.( 10. 18) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jóváhagyja a határozat 
mellékletét képező Máriabesnyő-Mátraverebély-Szentkút zarándokúti 
Önkormányzati Társulás Szervezeti és Működési Szabályzatát. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
3.napirend: 
 
 

  Döntéshozatal pályázatok benyújtásáról. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Településrekonstrukció az árvíz sújtotta településeken pályázatunk még elbírálás alatt áll, de 
több forrásból is jelzést kaptunk, hogy nagy valószínűséggel nyerni fogunk. Még a hivatalos 
értesítésre várunk, de szeretném tájékoztatni a testületet, hogy, ha nem is ebben az évben, de a 
jövő évben elkezdhetjük a kivitelezési munkákat. Tehát a vállalt önrészt fel kell használni. 
Erre más forrásunk nincs, csak az elkülönített betétünk.  
Az elmúlt hetekben párhuzamosan több pályázatot is készítünk. Ezekről szeretném, ha 
Nedeliczki Teréz népművelőnk, bővebb tájékoztatást adna. 
 
Nedeliczki Teréz: 

Az első pályázat egy rendezvény költségeinek fedezésére készül. Ez egy több napos 
rendezvény lenne, melynek egyik helyszíne Vanyarc.  
Az elnevezése: Európa az állampolgárokért 2007-2013 program- Aktív állampolgárok 
Európáért akciója- Címe pedig, Európa nap Vanyarcon 2012. május 7-8-9. 
Reméljük, hogy sikerült nyertes pályázatot írnunk. 
A másik pályázat a Közösségi és turisztikai célokat szolgáló épületek, terek, gyűlytemények 
energiatakarékos, költség hatékony és esztétikus állagmegóvása. elnevezésű, közösségi célú 
fejlesztésre, például kis értékű beruházáshoz nyújtott támogatás kérése. Ezen belül, különböző 
szerszámok, kisgépek vásárlásához kérünk támogatást. 
Ismét benyújtottunk pályázatot a Haluskafesztivál jövő évi megrendezésének költségeire, 
valamint támogatást kértünk az újonnan átadott játszóterek biztonsági kamerákkal történő 
felszereléséhez. 
Ezekhez a pályázatokhoz az önkormányzatnak nem kell önerőt biztosítania, de az ÁFA 
összegére nem lehet pályázni, így annak kifizetése, nyertesség esetén az önkormányzatot 
terheli. Amennyiben az ÁFA összegének, mint önerőnek a biztosításával az Önkormányzat 
egyetért, úgy erről kérném, hogy hozzanak döntést. 
 
 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot hozta: 
 
 
 

119/2011.( 10. 18) számú képviselő-testületi határozat: 
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A képviselő-testület pályázatot kíván benyújtani az Európai Mezőgazdasági 
Vidékfejlesztési Alapból a Helyi Vidékfejlesztési Stratégiák LEADER 
fejezetének végrehajtásához 2011-től nyújtandó támogatások részletes 
feltételeiről szóló 76/2011. (VII. 29.) VM rendelet alapján a LEADER 
Rendezvények jogcímű, 1 026193 számú: Turisztikai és helyi 
rendezvények célterületre. 

 
A rendezvény tervezett helyszíne: Vanyarc település szabadtéri színpada és 

 környéke (hrsz.: 600) 
 

A felújítás forrásösszetétele:   
Igenyelt támogatás összege:       551.000,-Ft 
Saját erő összege (ÁFA 25%)        83.530,-Ft 
Összesen:         634.530,-Ft 

 

2.1 A képviselő-testület a saját erő összegét a költségvetési rendeletben 
megtervezi és jóváhagyja. 

 

3.1 Felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására és a további 
szükséges intézkedések megtételére. 

 
Határidő: értelemszerűen 
Fele1ős:  Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
Nedeliczki Teréz: 

Kérem, hogy a térfigyelő kamerákra beadott pályázatra is hozzák meg döntésüket. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot hozta: 
 
 
 

120/2011.( 10. 18) számú képviselő-testületi határozat: 
 
1.1 A képviselő-testület pályázatot kíván benyújtani az Európai Mezőgazdasági 
Vidékfejlesztési Alapból a Helyi Vidékfejlesztési Stratégiák LEADER 
fejezetének végrehajtásához 2011-től nyújtandó támogatások részletes 
feltételeiről szóló 76/2011. (VII. 29.) VM rendelet alapján a LEADER 
Közösségi célú fejlesztések jogcímű, 1024993 számú: Biztonságtechnikai 
beruházások támogatása elnevezésű célterületre. 

 
A rendezvény tervezett helyszínei: Vanyarc település két játszótere  
(600 hrsz., és a 397.hrsz.) 
A felújítás forrásösszetétele:   
Igenyelt támogatás összege:         1.424.800,-Ft 
Saját erő összege (ÁFA 25%)           356.200,- Ft 
Összesen:           1.781.000,-Ft 
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2.1 A képviselő-testület a saját erő összeget a költségvetési rendeletben 
megtervezi és jóváhagyja. 

 

3.1 Felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására és a további 
szükséges intézkedések megtételére. 

 
Határidő: értelemszerűen 
Fele1ős:  Hrncsjár Mihályné polgármester 

 
Nedeliczki Teréz: 
Van azonban egy olyan pályázati lehetőség, melyhez önerő szükséges. 
HUSK Magyarország-Szlovákia Határon Átnyúló Együttműködési Program 2007-2013 
keretében, a Palóc Út Egyesület égisze alatt projekt partnerként: Patkolt tojások múzeuma és 
kézműves ház kialakítása címen készül egy pályázatunk. Ha sikeresek leszünk, akkor 
szeretnénk megvásárolni a Tájházunk feletti épületet, és ott kialakítani egy múzeumot, és 
kézműves házat. 
Még nem tudjuk pontosan, de 20 millió forint körüli összegről van szó. Mivel a támogatás 
95%-os, így körülbelül 1,- 1,5 millió forint önerőre lenne szükség. Kérem, hogy amennyiben 
támogatnak ebben, úgy járuljanak hozzá az önerő biztosításához. 
 
 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot hozta: 
 

121/2011.( 10.18) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, a PATKOLT TOJÁSOK 
MÚZEUMA és KÉZMŰVES HÁZ kialakításához szükséges pályázati 
összeghez 5% (1,5 millió forint) önerő biztosítására kötelezettséget vállal 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 

Hrncsjár Mihályné: 

Mindannyian látták, hogy megérkezett szekrénygalériánk. Jelenleg még a tanácskozó 
teremben helyeztük el, de hamarosan átkerül a végleges helyére, a kastély nagytermébe. Már 
többször beszéltünk róla, hogy a szekrények árát, meg kell előlegeznünk, mivel a pályázaton 
elnyert összeget csak teljesített számlára fizetik ki. Legrosszabb esetben, 2012 februárjában 
visszakapjuk azt a 700.000 forintot, amit most át kell utalnunk. Remélhetőleg még előbb is 
sor kerülhet a visszafizetésre, ez az elszámolás gyorsaságán múlik. 
Kérem, hogy kézfeltartással jelezzék, ha egyetértenek a 700.000 forint megelőlegezésével. 
 
 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot hozta: 
 
 
 

122/2011.( 10.18) számú képviselő-testületi határozat: 
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Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, hozzájárul, hogy kölcsön 
formájában átutaljon 700.000, azaz hétszázezer forint összeget a Palóc Út 
Klaszter Egyesület számlájára, abból a célból, hogy a szekrénygaléria pályázat 
keretében megvásárolt szekrényeket kifizessék, majd a teljesített számlákkal 
elszámolva, lehívják az elnyert támogatást. A pályázati összeg megérkezését 
követően, a fenti összeget, legkésőbb 2012. február 22.-ig visszautalják 
Vanyarc Község Önkormányzat számlájára. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 

Hrncsjár Mihályné: 

Nemrégiben kiírásra került egy másik pályázati lehetőség, melynek keretében talán sikerülne 
a meglévő művelődési házunk teljes körű felújítására. Mindannyian tudják, hogy az egyik 
legnagyobb problémánk, egy közösségi tér hiánya. Nem tudunk színvonalas rendezvényt 
tartani, egy olyan épületben, ahová nem szívesen mennek el az emberek. Sajnos a meglévő 
épületünk dohos, vizes, és szinte kifűthetetlen. Az elnyerhető legmagasabb összeg 100. millió 
forint. 95%-os a támogatottság. Ha biztos lenne, hogy nyerünk, akkor egy pillanatig sem 
lenne szabad gondolkodni, de a pályázat benyújtásának feltétele, az engedélyes kiviteli tervek 
megléte. Ezek elkészíttetéséért, természetesen fizetni kell, akkor is, ha nem lesz nyertes a 
pályázatunk. Előzetes becslések szerint kb. 3 millió forintot kellene fizetnünk a tervekért, a 
pályázat elkészítéséért, és az előkészítési munkákért. A tervek természetesen később is 
felhasználhatóak lennének, egy estlegesen megjelenő másik pályázathoz is. Ehhez kérnénk a 
támogatásukat. 
 
Komjáthi Gábor: 

Ebben a kérdésben nagyon meggondolandó a döntés. Kérdezem, hogy minek a terhére 
akarunk mi 3 milliót kifizetni. 
A lekötött betétünk felélése nem lehet cél. Azt a pénzt a csatornázásra tettük félre. Ha mindent 
elköltünk, akkor mihez fogunk nyúlni, ha váratlan kiadás merül fel.  
 
Cselovszki László: 
Megértem Komjáthi Gábor álláspontját, és aggodalmát, de ne felejtsük el, hogy nem tudunk 
máshogy élni a lehetőséggel. Most van ilyen kiírás, és ha nem vágunk bele, akkor nem biztos, 
hogy lesz másik lehetőség. 
 
Komjáthi Gábor: 

Hamarosan elfogadják az új Önkormányzati törvényt. Tudjuk, hogy falvakat akarnak 
összevonni. Vanyarc, meg akarja tartani az önállóságát. Az a tény, hogy megtakarítása van 
egy Önkormányzatnak a mai gazdasági helyzetben, már önmagában nagy dolog. Ez nyomós 
érv lehet amellett, hogy Vanyarcon maradjon Polgármesteri Hivatal. 
 
Kolár András: 
Mindenki tudja, hogy ha valaki, akkor én a takarékos gazdálkodás híve vagyok. Nem 
gondoltam volna magam sem, hogy egyszer eljutok oda, hogy szerintem is fel kell használni a 
céltartalékot. Olvasom az újságokat, hallgatom a tévét, rádiót, és minden kiszámíthatatlanná 
vált. Most napok alatt hoznak döntéseket, és ahogyan a Megyei Önkormányzatok vagyonát 
állami kézbe vették,úgy ez a helyi önkormányzatokkal is előfordulhat. Amit, most a település 
számára, meg lehet tartani, azt meg kell építeni.  
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Mivel ez a céltartalék, nem a mi pénzünk, hanem a településé, ezért javaslom, hogy egy 
falugyűlés keretében tájékoztassuk a lakosságot a felhasználási szándékunkról. 
 
Komjáthi Gábor: 

Nehezebb körülmények között is megtartották elődeink a falu önállóságát, véleményem 
szerint nekünk is meg kell tartanunk. Ez az elsődleges cél. Ennek egyik eszköze lehet a 
megtakarításunk megléte. Nem hiszem el, hogy megtörténhet, hogy elvegyék tőlünk ezt a 
pénzt. Ha ez megtörténne, az egyszerűen, lopás. 
 
Duhonyi József: 

Nem tartom szerencsésnek, a falugyűlés összehívását ebben a kérdésben. Nem gondolom, 
hogy az emberek most egységesen tudnának abban dönteni, hogy mit tegyünk a céltartalékkal. 
 
Kollár András: 
Nem döntést akartam hozatni a falugyűlésen, csak tájékoztatni akartam a lakosságot a 
döntésről. 
 
Komjáthi Gábor:  
Nekem továbbra is az a véleményem, hogy az elsődleges cél a település önállóságának 
megőrzése. 
 
 
 
Komjáthi Gáborné: 

Én úgy látom, hogy ez egy olyan lehetőség, amivel hozzájárulhatunk a falu önállóságának 
megtartásához. Ha építeni tudnánk egy közösségi teret, ahol a hagyományainkat tudnánk 
őrizni, és ápolni, előadásokat tudunk tartani, az bizony a falu önállóságának megtartását 
szolgálná. 
 
Kollár András: 

Nekem egyre inkább az az érzésem, hogy a céltartalékot fel kell használni a falu érdekében. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Javaslom hozzunk döntést. Aki egyetért azzal, hogy készítsük el, és nyújtsuk be pályázatunkat 
a Művelődési Ház felújítására, az kézfeltartással jelezze. 
 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal 1 a következő határozatot hozta: 
 

123/2011.( 10.18) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy 
pályázatot nyújt be az ÉMOP-3.1.3-11”Kisléptékű településfejlesztés 
vidékfejlesztési program kiegészítésére” című pályázati kiírásra, a Művelődési 
Ház felújításának támogatására. Az Önkormányzat a kiviteli tervek 
elkészítését, valamint a pályázat előkészítésének költségeit vállalja. Nyertes 
pályázat esetén az önrész összegének kifizetését, szintén vállalja. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
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Hrncsjár Mihályné: 
A Vanyarci Napsugár Óvoda , valamint az Evangélikus Egyház közösen nyújtottak be 
pályázatot a „ Család ma is érték „ elnevezésű programsorozat megrendezésének költségeire. 
Szeretnénk pályázatot benyújtani az iskolaudvarban lévő sportpályánk műfű borítására is. 
Ígéretet kaptunk, hogy ebben támogatni fognak minket, az MLSZ részéről is. 
Most átadom a szót Herczeg Károlynak, aki a Vanyarcért Egyesület nevében készít egy 
pályázatot a hivatal épületének tetőterében lévő szálláshelyünk téliesítésére. 
 
Herczeg Károly: 

Több pályázatot is írunk, ezek közül az egyikben digitális technológiára kérünk támogatást. 
Értem ezalatt, projektorok beszerzését. Ezeket előadások során tudnánk hasznosítani. A másik 
dolog a turizmus fellendítése. Ennek érdekében a meglévő szálláshely téliesítését szeretnénk 
megvalósítani. Ha sikeresek lennénk, akkor akár télen is tudnánk szervezni bentlakásos nyelvi 
tanfolyamokat. A Gödöllői Szent István Egyetemmel nagyon jó kapcsolatot sikerült kiépíteni. 
A jövő héten egy 70 fős diákcsoport látogat el hozzánk. Céljuk, hogy megismerjék a 
településünket. Reméljük ezt az együttműködést sikerül még szorosabbra fűzni. Ezekhez a 
pályázatokhoz önrész vállalása nem szükséges, viszont az Önkormányzati tulajdonban lévő 
szálláshely üzemeltetésére, majd egy együttműködési megállapodást kellene kötnünk. 
 
4.napirend 

Egyebek 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Elsőként, szeretném tájékoztatni a testület tagjait, hogy sikerült bérleti szerződést kötnünk a 
hivatal udvarán található INVITEL tulajdonát képező telefonközpont épületének bérlésére. 
Havi 600 forint plusz ÁFA bérleti díjért. Terveink szerint raktárnak tudnánk használni. 
A következő bejelentésem pedig, hogy lakossági kérésre levelezést folytatunk a 
Balassagyarmati VOLÁN társasággal. Az volt a kérés, hogy a reggel 6 óra 20 perckor Bérről 
érkező iskolásjárat, a Kossuth úti buszmegállóig közlekedjen. Egyelőre még keresik a 
lehetőséget, hogy hogyan tudna a Kossuth úton megfordulni a busz. Régen ez a járat le tudott 
menni a Kossuth útig, de sajnos télen balesetveszélyes a visszafordulás. Próbálunk közösen 
megoldást találni. 
Már beszéltünk róla, hogy sikerült támogatást kapni Szlobodnyik Gyula, festő szakmunkás , 
és Mlinko László üveges szakmunkás alkalmazására. Mint Önök is látják, elkezdtük 
mázoltatni a hivatal, és a rendelő ablakait. Rengeteg még az elvégzendő munka, de sajnos 
tovább támogatással már nem tudjuk foglalkoztatni. Talán novembertől, vagy decembertől 
ismét kérhető támogatás, de addig is haladni kellene a munkálatokkal, míg az időjárás engedi. 
Valahogy meg kell találni a módját a továbbfoglalkoztatásuknak. 
Szőrös János Kossuth út 142 szám alatti lakos azzal a kéréssel fordult hozzánk, hogy 
művelhesse a háza mellett levő önkormányzati tulajdonú 2 darab telket. Végre sikerült 
letakaríttatni róla a gazt, és egészen más lett a falukép, hiszen ez az első terület, amit a 
településünkre érkező, meglát. Véleményem szerint, ha vállalja a művelést a kérelmező, akkor 
a terület rendszeres tisztántartása megvalósítható, és végre rendezettebb lesz a falukép. 
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Duhonyi József: 

Szerintem oda kell adni neki, és nem kell bérleti díjat kérni, hiszen mindannyiunk érdeke, 
hogy az a terület rendezett legyen. Arról nem beszélve, hogy valami megélhetést is tudunk 
vele biztosítani a családnak. 
 
Kökényné Hipszki Judit:  
Támogatom, hogy adjuk oda művelésre, de van már ilyen megállapodása az 
Önkormányzatnak, más személyekkel is. Évek óta bérelnek már Önkormányzati földterületet 
Ők is. Javaslom a földhasználati díj mértékét a többi bérlőével azonos módon megállapítani. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal következő határozatot hozta: 
 

124/2011.( 10.18) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, használatra, 
mezőgazdasági művelésre átadja, a tulajdonát képező 793/7, 793/6 hrsz.-ú 
telkeket Szőrös János Kossuth út 142 szám alatti lakos részére. Felkéri a 
polgármestert és a jegyzőt, a használati szerződés elkészítésére és aláírására. A 
használatba adás ideje, 1 év. Amennyiben a telkek megfelelő módon művelésre 
kerülnek, úgy a szerződés hosszabbítható. A használat éves díja megegyező a 
meglévő használati szerződések díjmértékével. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Megérkeztek a Béri tagiskolánk felújítási munkáira kiírt ajánlati felhívásokra, az ajánlatok. 
Kérem a testület felhatalmazását az ajánlatok bontására, s a kivitelezési szerződés 
megkötésére, hogy a támogatási szerződésben foglalt határidőket tartani tudjuk. 
 
A képviselő-testület 7 igen és szavazattal következő határozatot hozta: 
 
 

125/2011.( 10.18 )számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, felhatalmazza Hrncsjár 
Mihályné polgármestert, hogy  a Béri tagiskola felújítására kiküldött ajánlati 
felhívásokra érkező ajánlatok elbírálásában, a kivitelező kiválasztásában 
Vanyarc Község Önkormányzat nevében járjon el.  
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza a 
polgármestert, a nyertes pályázóval az építési szerződés megkötésére, és 
aláírására. 
 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
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Hrncsjár Mihályné: 
Levélben kereset meg, meg egy biztonságtechnikai cég. Szeretnének kiépíteni a 
településünkön egy kivonuló szolgálatos riasztó rendszert. Lenne egy diszpécserközpontjuk. 
Természetesen ez nem ingyenes. Nem tudom, hogy lenne-e rá igény, de a cég állítólag 
felmérést végzet, és véleményük szerint lenne elegendő előfizetőjük. 
Többen kerestek meg azzal, hogy szeretnének abból a bontott téglából vásárolni, amit a 
„szeszfőzdénél „leraktároztunk. Kérem, hozzanak döntést. 
 
A képviselő-testület 7 igen és szavazattal következő határozatot hozta: 
 

126/2011.( 10.18) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy az 
eddig leraktározott téglát, nem kívánja értékesíteni. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Most átadom a szót Katymári László képviselő Úrnak. Kérem ismertesse a kérését. 
 
Katymári László: 

2006 óta levelezésben állok a Közútkezelővel. A Veres Pál Egyesület, és jómagam, 
megfogalmaztunk egy nyílt levelet, melyet a mai napon eljuttattam a jegyzőnőhöz. A levél 
Ürmössy Ákosnak, a Magyar Közút Nonprofit Zrt. –Nógrád megyei Igazgatójának szól . 
Keményebb hangú a megszokottnál, de úgy érezzük, hogy végre most már hangosabban is fel 
kell lépni azok ellen az áldatlan állapotok ellen, ami településünk útviszonyait jellemzi. 
Ürmössy Ákos, az Állampolgári Jogok Biztosának valótlan tájékoztatást adott. Egyszerűbben 
szólva, hazudott. Meg kell keresni minden fórumot, és meg kell tenni mindent, hogy végre 
történjen valamiféle elmozdulás. 
A kérésem az lenne, hogy ezt a nyílt levelet az Önkormányzat nevében, írja alá a 
polgármesterasszony is. 
 
Komjáthi Gábor: 

Mi egyetértünk azzal, hogy az útviszonyaink rettenetesek, de nem gondolom, hogy ennek 
megoldására az az ésszerű, hogy nyílt levélben követeljük, hogy az Ürmössy mondjon le. 
 
Kollár András: 

A levél tartalmával nincs bajom, sőt minden fórumon, és minden létező eszközzel azon 
fáradozunk, hogy találjunk megoldást, de biztos vagyok benne, hogy nem ez a megfelelő 
forma. Ennek alátámasztására szeretném, ha a mai Népszava egyik cikkének egy részletét 
felolvashatnám Önnek. Itt az áll, hogy a2012-es költségvetés tervezete 30,5 milliárd forinttal 
kevesebb összeget szán a közutak üzemeltetésére, és fenntartására.  
 
Katymári László: 

Táborszki Andrással a Veres Pál polgári Egyesület elnökével közösen beszéltünk Becsó Zsolt 
Országgyűlési Képviselő Úrral, aki elmondta, hogy hozzá, semmiféle megkeresés nem 
érkezett Vanyarc Önkormányzatától, az utak állapotával kapcsolatban.  
Nem tudom, hogy eddig mit tettek, de amint látható, nem is értek el semmit. Nem lehet 
mindig álszenten félrehúzódni, nem lehet mindig nyuszi módra viselkedni. 
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Hrncsjár Mihályné: 

Visszautasítom Katymári Úr megjegyzéseit, és kijelentem, hogy vagy félretájékoztatták, 
vagy, nem mond igazat, hiszen a füle hallatára olvastam fel a közmeghallgatáson Becsó Zsolt 
válaszlevelét arra a megkeresésünkre, amit az utjaink állapotáról írtunk neki. Biztos emlékszik 
arra, hogy Becsó Zsolt azt írta, hogy bár nagyon szeretne segíteni, de ez pénzkérdés.  
 
Katymári László: 

Akkor hajlandóak aláírni a levelet, vagy sem. Én azt is felajánlom, hogy akkor töröljük az 
igazgató lemondatására vonatkozó részt 
 
Cselovszki László: 

Már nagyon elegem van Katymári Úr megjegyzéseiből. Nyusziskodásról, meg minden 
egyébről. Elegem van abból, hogy örökké ellenzékiként tünteti fel magát, bár nem tudom, 
hogy függetlenként, kivel van ellenzékben. Összefoglalva, Ön szerint, amit az Önkormányzat 
csinál, az mind szar, amit pedig Ön csinál, az mind tökéletes. Tehát akkor csinálja a saját 
nevében, ahogyan akarja, de ne akarjon hozzá Önkormányzati támogatást. Ezeket kérem szó 
szerint jegyzőkönyvezni. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal következő határozatot hozta: 
 

127/2011.( 10.18) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a Veres 
Pál Egyesület által fogalmazott nyílt levelet, nem kívánja aláírni. Az utjai 
állapotának javításáért továbbra is meg fog tenni mindent, ami lehetséges, és 
minden eszközzel, amit elfogadhatónak, és célravezetőnek tart. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Katymári László: 

Egyszerűen lesöprik a problémát. Tudomásul veszem a döntést,de nem tudom elfogadni, ezt a 
tehetetlenséget. 
A következő mondandóm a Vanyarci Hírek Szerkesztőbizottságával kapcsolatos. Nem 
vagyok megelégedve a bizottság munkájával. Nem ülésezünk. Egyes események előtt az 
újság megjelentetését mindig az utolsó pillanatra hagyjuk,és ezért már hónapok óta nem is 
jelent meg a helyi újság. 
Szerettem volna megjelentetni egy cikket még október 23.-a előtt, de megint nem lesz újság, 
és nem tudom, hogy miért. Én komoly gyűjtőmunkát végeztem azzal kapcsolatban, hogy 
1956- ban mi történt Vanyarc településen. Kiderült, hogy itt helyben is nagyon sok embert ért 
megaláztatás, és meghurcoltak olyan embereket, akiket a mai napig nem rehabilitáltak, 
például Dr. Kirschner Jenő, és Táborszki Mihály . Senki nem kért tőlük bocsánatot, és senki 
nem ismerte el nyilvánosan, hogy mennyit tettek ezért a hazáért, ezért a faluért. Ha már az 
újságban nem jelenhet meg a cikkem, akkor szeretném az 1956-os megemlékezésen 
felolvasni, hogy legyen az ünnepnek helyi aktualitása. 
 
Komjáthi Gábor: 
Jónak tartom, hogy ilyen gyűjtőmunkát végzett, és nem is mondom, hogy erről ne beszéljünk, 
csak ne az ünnepségen. Ez a megemlékezés nem erről szól. Ennek megvan a megfelelő 
protokollja. Vannak nálunk rendszeresen, a téli beszélgetős esték. Én magam is részt vettem 
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már ilyenen. Felkészültem egy témából, és azt megvitattuk. Egy ilyen eseményen szívesen 
meghallgatom Katymári Úr kutatásait, de ne akarjon szónokolni a Községi 
megemlékezésünkön. 
 
Katymári László: 

Ha felkérnek, akkor szívesen részt veszek a téli előadássorozaton is, de ezt a cikket az 
ünnepségen szeretném felolvasni, vagy az sem zavar, ha valaki más olvassa fel. Azért, hogy 
végre legyen valami helyi aktualitás. 
 
Cselovszki László: 

A levéltárban nagyon szubjektív dolgokat lehet felkutatni. A magam részéről, nem javaslom, 
hogy ez a Községi ünnepségen kerüljön felolvasásra. Az Ön által említett rehabilitálni 
szándékozott embereken kívül, még sok nevet fel tudnék sorolni. Ha Vanyarci lenne Ön is, 
akkor értené, hogy miről beszélek. Ez nem rehabilitáció lenne, hanem sértés, azoknak, akiket 
nem kíván megemlíteni a beszédében, holott ugyanúgy érintettek, vagy talán még jobban. 
Nem tartom okos dolognak, hogy sebeket szaggassunk fel, és viszályokat szítsunk. A községi 
megemlékezésnek nem lehet ez a célja. 
 
Nedeliczki Teréz: 

Az újság megjelenésével kapcsolatban, először tisztázzuk a tényeket. A helyi lap 
negyedévente jelenik meg,és a legutóbbi számunk júliusban meg is jelent. A harmadik 
negyedévi számunkat, kifejezetten október 23.-a előtt terveztük megjelentetni. Az újság 
szerkesztéséhez szükséges cikkek leadási határidejét október 15.-ében jelöltük meg. A 
megadott határidőre Katymári képviselő Úron kívül, senki nem adott le anyagot. Egyetlen 
cikkből, pedig ne lehet újságot kiadni. Ezért úgy gondoltuk, hogy inkább karácsony előtt 
jelentetünk meg egy összevont számot, amire sokszor volt már példa. 
Mivel a cikket így nem tudtuk megjelentetni, ezért felajánlottam a képviselő Úrnak, hogy a 
Községi megemlékezésen, az általa leadott, bajai költőnő által írt 56-os témájú verset, illetve a 
cikkét, a közreműködő fiatalok felolvassák.  
Engedjék meg, hogy akkor ismertessem most, az október 23.-ai Községi megemlékezés 
programját. 
Az időjárástól függően két helyszín jöhet számításba. Jó idő esetén a Község Millenniumi 
Emlékparkjában kezdenénk fél 12. órakor, az istentisztelet után. Esős idő esetén fél 11.-kor 
kezdünk az Evangélikus templomban. Ez azt jelenti, hogy itt is az istentisztelet után kerül sor 
a megemlékezésre. Ünnepi beszédet mond Tyekvicska Árpád a Nógrád Megyei Levéltár 
Igazgatója. Ezután koszorúzunk az Emlékparkban, majd a Polgármesteri Hivatal 
Tanácstermébe várjuk a vendégeket, ahol az 1956-os eseményekről láthatnak egy fotó 
kiállítást, majd ünnepélyes keretek között leleplezésre kerül a község fából kifaragott címere. 
Ezt a programot állítottuk össze, de természetesen a testület joga eldönteni, hogy mit szeretne 
a saját rendezvényén. 
 
Katymári László: 

A Veres Pál Egyesület kapott-e felkérést arra, hogy anyagot küldjön az újságba? 
Nedeliczki Teréz: 

Az Egyesület nem kapott felkérést, de más Vanyarci Egyesület sem. 
Komjáthi Gábor: 

Én nem gondolom, hogy ezt a cikket fel kellene olvasni. Kérem a Katymári Urat, hogy ne 
tolakodjon oda, ahová nem hívták.  
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Ivánszki Miklósné: 
Ez a cikk nem a Községi megemlékezésre való, és nem is az Önkormányzat helyi lapjába. Ha 
Katymári Úr meg akarja jelentetni, akkor, tegye ezt a saját újságjában, vagy csináljon 
szórólapokat, ahogy ezt máskor is tette. 
 
 
 
 
 
Katymári László: 

Kollár András volt polgármestert kérdezem, hogy volt-e valaha szó egy községi 
megemlékezésen arról, hogy mi történt Vanyarcon? Volt-e szó valaha is helyi eseményekről? 
Egyáltalán, hajlandóak-e rehabilitálni azt a 2 embert, akit a cikkemben említettem? 
 
 
 
 
Komjáthi Gábor: 

Ne legyen felolvasva, sem elmondva, se vers, se cikk. Nem a verssel van bajom, csak azzal, 
hogy Katymári Úr ne akarja megosztani a falut, és ne akarja kisajátítani a falu ünnepét. 
 
 
A képviselő-testület 5 igen és 1 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett következő határozatot 
hozta: 
 

 
128/2011.( 10.18) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy az 1956 
október 23.-ai Községi megemlékezésen Katymári László képviselő 
újságcikke, ne kerüljön felolvasásra. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 
 
 
Katymári László: 

Akkor, itt kijelentem, hogy nem fogok részt venni a Községi megemlékezésen. Nem kívánok 
olyan társaságban lenni, ahol sárba tiporják a demokráciát. Nem tudok együtt lenni, olyan 
emberekkel, akik mindenről máshogy gondolkodnak.  Ez a hivatalos vélemény, amit el 
kívánok mondani. 
Ezennel lemondok a Vanyarci Hírek Szerkesztőbizottsági tagságáról is, mivel a Szerkesztő 
Bizottság alakuló ülésén megegyeztünk, hogy egymás gondolatát nem cenzúrázzuk, ha valaki 
nem ért egyet az újságban megjelenő cikkel, vagy más véleményen van, annak a szerkesztő 
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bizottság lehetőséget biztosít az ellenvélemény kifejtésére az újság keretén belül. Sajnos ezt a 
szerkesztő bizottsági megállapodást a testület nem kívánja betartani. 
Kérem jegyzőkönyvezni mindazokat a sértéseket, amik irányomban elhangoztak. 
 
Több napirendi pont nem lévén a polgármester megköszönte a részvételt, a nyílt ülést bezárta 

 
k.m.f. 

 
 Hrncsjár Mihályné Várnai Ildikó 
 polgármester jegyző 
 

 
Jegyzőkönyv-hitelesítők: 

 
 

Kökényné Hipszki Judit     Katymári László 
       képviselő                      képviselő 


